
Lipence mají nové vedení obce! 
Starostkou byla na prvním povoleb-
ním zasedání obecního zastupitel-
stva 1. listopadu zvolena kandidátka 
vítězného Sdružení pro Lipence Karin 
Tvrdá. Místostarostkou je lídryně nově 
vzniklého sdružení HaFo Lipaňáků 
Andrea Kábelová. 
„Chceme vést Lipence ku prospěchu, 
otevřít rozhodování o jejich vývoji 
všem spoluobčanům a využít všech 
sil lidí, kteří budou chtít pomáhat,“ 
prohlásila nová starostka Karin Tvrdá, 
která ve funkci po dvou obdobích 
nahradila Michala Popka, jehož Hnutí 
pro Prahu získalo jen dva mandáty. 
Vítězné SpL má po komunálních vol-
bách, které se konaly 5. a 6. října, 
sedm zastupitelů, HaFo Lipaňáků 
pět a zbývající jeden mandát připadl 
ODS. Bývalý místostarosta Miroslav 
Čížek zvolen nebyl.
Obě vítězné strany se dohodly na fun-
gování Rady. SpL v ní bude mít kromě 
starostky jednoho člena, HaFo kromě 
místostarostky dva radní.  
„Jsme rádi, že jsme se s SpL dohodli 
na obsazení lipenecké ‚vlády‘. Na po-
měru sil moc nezáleží, chceme totiž 
pracovat jako jeden tým,“ řekla Andrea 
Kábelová. „Nejraději bychom navrho-
vali taková řešení, aby pro ně zvedlo 
ruku všech 15 zastupitelů,“ zdůraznila.

Obě ženy v čele obce budou vykonávat 
své funkce na plný úvazek. „Chceme 
dělat svou práci pro obec poctivě 
a naplno. Očekáváme, že to bude 
velký nápor a že se hodnou chvíli 
nezastavíme,“ poznamenala starostka 
Karin Tvrdá. jkl
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Lipence mají v čele obce dvě ženy

dovolte mi, abych vám jménem nového vedení Lipenců 
poděkovala za důvěru, kterou jste v nás vložili, a slíbila, že 
se vynasnažíme ze všech sil, aby byla naše obec ještě krás-
nější, příjemnější a aby se v ní všem dobře žilo. Uvědomu-
jeme si ale, že to nebude jednoduché, a tak vás prosíme 
o trpělivost a shovívavost. Dohledání informací a dokončení 
rozpracovaných akcí zabere hodně času a sil, navíc bychom 
k tomu rádi přidali co nejdříve i plnění některých z pro-
gramových plánů a slibů. Chtěli bychom s vámi otevřeně 

komunikovat a informovat vás o dění v Lipencích, chysta-
ných akcích, ptát se na vaše názory, na vaše starosti a pro-
blémy. K tomu by nám měly posloužit tři hlavní informační 
kanály: webové stránky, facebook a obnovený Lipenecký 
zpravodaj. Na všem teď intenzivně pracujeme a věříme, 
že to s vaší pomocí a pochopením úspěšně zvládneme.

Přeji pěkné podzimní dny
Karin Tvrdá

Vážení a milí spoluobčané,
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držíte v ruce mimořádné číslo listu, který 
jsme ještě nenazvali Lipenecký zpravo-
daj, jak byste možná čekali, ale provi-
zorně Lipenecký povolební speciál. 
Jak se obě koaliční sdružení před vol-
bami zavázala, chtějí od základu změnit 
situaci v obci v informovanosti a komu-
nikaci s vámi, obyvateli našich nejkrás-
nějších Lipenců. 
Na radnici se dosud cosi vařilo pod 
pokličkou – a najednou máme na místě 
bývalého statku malé sídliště. Bez toho, 
abychom se k tomu mohli vyjádřit.  
A na obzoru je výstavba dvou hotelů,  
o které také vládlo ticho po pěšině. 
Jak slíbily starostka a místostarostka  
na ustavujícím zasedání nového zastupi-
telstva, Lipenecký zpravodaj bude znovu 
vycházet. Dejte nám však chvíli času, 
abychom mohli zkontrolovat všechny 
smlouvy a registrace, které jsou k vydá-
vání nutné. Sestavíme redakční radu, 
připravíme nové rubriky a ediční plán.
A dáme se do toho. 
Zároveň jsme však s informováním 
nechtěli otálet, a proto jsme zvolili tento 
model. Mimořádný povolební magazín 
si vzal za cíl rychle a stručně seznámit 
s novinkami v obci a na radnici přede-
vším ty, kdo nemají Facebook. Tam už 
obě sdružení aktivně působí. Obnovili 
jsme také facebokovou stránku MČ Pra-
ha-Lipence a vytvořili i profil s názvem 
Mluvčí MČ Praha-Lipence, jehož pro-
střednictvím  vás budeme o dění v obci 
informovat.
Berte tedy Lipenecký povolební spe-
ciál jako výjimku, která však zapadá  
do celkové strategie nového vedení 
obce směřující k větší otevřenosti  
a informovanosti. 
Tento leták není placen z obecního 
rozpočtu, o náklady na grafiku, tisk  
a distribuci se podělili zastupitelé za SpL  
a HaFo.

Jaroslav Kábele

Nové vedení obce hodlá změnit dosa-
vadní praxi a otevřít rozhodovací pro-
cesy. Každý, kdo v Lipencích bydlí, 
se může podílet na rozvoji obce a na 
jejím směřování. Proto také rada zří-
dila komise a nabízí, aby se obyvatelé 
do jejich práce zapojili. 
Ze zákona musí zastupitelstvo zřídit 
finanční výbor a kontrolní výbor. Na 
ustavujícím zasedání byli do finanč-
ního výboru zvoleni předsedkyně 
Lenka Kadlecová, Tereza Dolečková  
(obě SpL), Jan Fatka (HaFo), Jiří 
Pavlíček a Blanka Stará (oba za veřej-
nost). Předsedou kontrolního výboru 
byl zvolen Michal Popek (Pro Prahu), 
členy výboru budou Michal Zahradník 
(SpL), Ivana Slabochová (HaFo), Jan 
Kerbach (Pro Prahu) a Josef Růžička 
(ODS). Zastupitelé dále zvolili Ludmilu 
Zájedovou (SpL) a Andreu Kábelovou 
(HaFo) jako zástupkyně zřizovatele ve 
školské radě lipenecké základní školy. 
Rada dále  zřídila přestupkovou 
komisi, která bude jako dosud řešit 
převážně přestupky proti občan-
skému soužití. Kvůli častým záplavám 
na Berounce budeme mít samozřejmě 
nadále povodňovou komisi. 
Za velmi důležitou považuje rada roz-

vojovou komisi, která pomůže nastavit 
strategickou vizi rozvoje obce. Počítá 
se se zapojením odborníků, například 
architektů a urbanistů.
Na práci této skupiny jistě naváže komise 
pro životní prostředí a údržbu obce. 
Dost možná klíčovou roli bude hrát 
komise pro dotace, jejíž členové se 
budou pídit po jakékoli možnosti využít 
pro Lipence granty, ať už evropské, tak 
státní, magistrátní nebo jednotlivých 
ministerstev. 
Komise s pracovním názvem kulturní/
komunitní/sociální bude mít jednak  
na starosti propojení vedení obce 
s místními spolky – hasiči, fotbalisty, 
myslivci a modeláři, ale třeba i „hol-
kami sokolkami“, jednak se bude sta-
rat o nejmladší i nejstarší spoluobčany. 
Komise pro vzdělávání bude koordi-
novat spolupráci se základní školou  
a mateřskou školou. A jeden z prvních 
výstupů komise pro komunikaci a ote-
vřený přístup k informacím právě čtete.
Kdo má zájem se přihlásit do jakékoli 
komise, nechť tak učiní prostřednic-
tvím mailu karin.tvrda@mclipence.cz 
nebo andrea.kabelova@mclipence.cz, 
na Facebooku nebo osobně  na úřadu 
městské části.                                    
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Rada zřídila komise: jsou tu pro vás

Získejte grant pro životní prostředí

Na co bude klást vedení obce důraz 

Vzdělávání nových  
zastupitelů

Sdružení pro Lipence a HaFo Lipaňáků 
šly do voleb s programy, které byly  
v mnoha bodech podobné. Důležité 
programové průniky:
1. Koncepce rozvoje, strategický plán 
– obě strany ve svých programech 
navrhovaly zmapovat potřeby obyvatel 
Lipenců a ve spolupráci s odborníky 
následně vypracovat koncepci budou-
cího rozvoje obce, která bude řešit 
novou výstavbu, dopravní infrastruk-
turu, občanskou vybavenost a veřejný 
prostor.
2. Otevřenost, informování občanů 
– nové vedení obce vylepší webové 

stránky úřadu, bude zveřejňovat aktu-
ální informace na facebooku a vydávat 
tištěný zpravodaj.
3. Životní prostředí – radnice bude 
rázně postupovat proti černým sklád-
kám a nabízet občanům širší možnosti 
legální likvidace odpadu.
Kromě těchto oblastí obsahují pro-
gramy SpL a HaFo témata, u kterých 
budou obě strany shodu teprve hle-
dat, jako například podpora hromadné 
dopravy, přístup k investorům a deve-
loperům, protipovodňová opatření, 
napojení obce na cyklostezky a další.

Martin Vanko

Noví zastupitelé absolvují 14. a 15. lis-
topadu seminář Efektivní správa obcí, 
který pro nás uspořádá v lipenecké 
hasičárně Svaz měst a obcí České 
republiky. Lektorka PhDr. Marcela Šti-
ková nám vysvětlí základní principy fun-
gování obce, důležitost komunikace, 
zásady hospodaření s obecním majet-
kem, rozpočet, strategický plán rozvoje, 
územní plánování a další oblasti našeho 
působení v rolích zastupitelů. Seminář 
je hrazen z evropských fondů.
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Rádi bychom vás informovali o vyhlá-
šení grantů hl. m. Prahy na podporu 
projektů ke zlepšení stavu životního 
prostředí pro rok 2019. Peníze z této 
dotace mohou být poskytnuty spol-
kům, organizacím, jednotlivcům, kteří 
se touto problematikou zabývají.  
Z podporovaných aktivit mají šanci na-
příklad výsadba stromů, rekonstrukce 
předzahrádek, obnova ovocných sadů, 

ekologická výchova a vzdělávání, pod-
pora chovu včel apod.
Více informací najdete na webu obce 
www.praha-lipence.cz a na portálu 
www.praha.eu, kde je možné stáhnout 
potřebné formuláře. S dotazy se mů-
žete obracet přímo na email tereza.do-
leckova@lipence.net, rádi vám poskyt-
neme potřebnou součinnost. 

td

Milí Lipaňáci,



Členové zastupitelstva městské části  
Praha-Lipence 2018–2022

Kromě celkové zodpovědnosti  
za obec se soustředí i na financování, 
hospodaření a strategický rozvoj. 
43 let, vystudovala Provozně 
ekonomickou fakultu České 
zemědělské univerzity. Pracovala  
jako speciální pedagog, věnuje se  
i výživovému poradenství
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Spolu se starostkou bude mít  
na starosti bezvadný chod úřadu 
městské části, informovanost  
a komunikaci. Soustředí se dále  
na školství a dotační projekty. 
Zástupkyně obce ve školské radě.
48 let, studovala filozofii a sociologii  
na Univerzitě Komenského v Bratislavě, 
pracovala jako parlamentní zpravodaj 
pro ČTK a MF DNES, šéfredaktorka 
časopisu pro podnikatele a reklamní 
textařka 

Radní zodpovědný za rozvoj obce  
a dopravu v Lipencích. 
51 let, absolvent ČVUT, společník  
a jednatel ve firmě, která se 
specializuje na překládání softwarových 
aplikací do češtiny a slovenštiny

Radní zodpovědná za sociální věci. 
30 let, vystudovala Vysokou školu 
obchodní v Praze, pracovala  
v cestovním ruchu, nyní na mateřské 
dovolené

Radní zodpovědný za koordinaci  
práce se spolky. 
54 let, instalatér

Zastupitelka, předsedkyně finančního 
výboru.
49 let, vystudovala Matematicko-
fyzikální fakultu Univerzity Karlovy, 
je středoškolskou profesorkou a učí 
matematiku.

Zastupitelka, zástupkyně obce ve školské 
radě, věnovat se bude též kultuře  
a sociálním službám.  
36 let, vystudovala finanční poradenství, 
vede malou rodinnou firma vyrábějící 
produkty pro děti a rodiče

Zastupitel prověřující efektivitu 
uzavíraných smluv a předkládaných 
opatření. 
51 let, ředitel firmy

Zastupitel, člen kontrolního výboru  
a povodňové komise.
43 let, advokát, který se zaměřuje  
na poradenství v oblasti obchodního 
práva a právních sporů

Zastupitelka, předsedkyně komise  
pro dotace a členka finančního výboru
35 let, majitelka firmy

Zastupitel, člen finančního výboru  
a povodňové komise.
27 let, údržbář, člen výjezdové  
jednotky SDH Lipence

Zastupitelka, členka kontrolního  
výboru a komise pro životní prostředí
51 let, manažerka prodeje

Zastupitel, předseda kontrolního 
výboru. 
55 let, bývalý starosta  
MČ Praha-Lipence

Zastupitel, člen kontrolního výboru.
52 let, advokát

Zastupitel, člen kontrolního výboru.
46 let, soukromý podnikatel



Fotogalerie z lipeneckých podzimních akcí

Oslavy 
150 let  

školy

Koloběžení

Co se bude dít v Lipencích

14. 11. 16–18 hodin 
Knihárna – pravidelné rodinné 
posezení v základní škole

18. 11. 13:30
Sokol Lipence – FC Zličín,  
poslední podzimní zápas  
lipeneckého A-týmu

19. 11. 18 hodin
Zasedání zastupitelstva  
ve školní jídelně

23. 11. 18 hodin
Valná hromada TJ Sokol Lipence  
v hasičárně

24. 11. 13–16 hodin
Přistavení velkoobjemového 
kontejneru na bioodpad,  
Oddechová, konečná autobusu 243.  
Do kontejneru se může ukládat: odpad  
ze zahrad, listí, tráva, větve, kuchyňský 
odpad rostlinného původu

28. 11. 17 hodin
Adventní dílny – společný adventní 
večer bude slavnostně zahájen  
ve školní jídelně.  
 
30. 11. 16–18 hodin
Rozsvícení stromu v mateřské škole, 
dopis pro Ježíška a pečení vánoček

1. 12. 9–14
Vánoční jarmark v základní škole

7.–9. 12.
Výstava betlémů v mateřské škole  
(v pátek 8:30–18, o víkendu 14–18)

10. 12. 18 hodin
Zasedání zastupitelstva  
ve školní jídelně

12. 12. 16–18 hodin
Knihárna – pravidelné rodinné 
posezení v základní škole

15.–16. 12. 
Výstava betlémů v Modelklubu,  
od 16 hodin Živý betlém a zpěv koled

Branný závod 
organizovaný 

spolkem Škrpál


